
 

 
 
FolketiŶgets FiŶaŶsudvalg har deŶ ϰ. septeŵďer ϮϬϮϬ stillet følgeŶde spørgsŵål Ŷr. 
Ϯϰ til suŶdheds‐ og ældreŵiŶistereŶ oŵ L ϮϬϲ ;forslag oŵ fiŶaŶslov for fiŶaŶsåret 
ϮϬϮϭͿ soŵ herŵed ďesvares. Spørgsŵålet er stillet efter øŶske fra Sophie Løhde ;VͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. Ϯϰ:  
”Vil ŵiŶistereŶ oplyse, hvorfor der ikke er afsat eŶ eŶeste Ŷy kroŶe til læge‐ og suŶd‐
hedshuse på fiŶaŶslovsforslaget og oŵ ŵiŶistereŶ ŵeŶer, at det er aŶsvarligt i eŶ tid, 
hvor alle aktører er eŶige oŵ ďehovet for at styrke det Ŷære suŶdhedsvæseŶ, og hvor 
deŶ tidligere VLAK‐regeriŶg og DF f.eks. afsatte ϴϬϬ ŵio. kr. over ϰ år ;ϮϬϬ ŵio. kr. år‐
ligt i ϮϬϭϳ‐ϮϬϮϬͿ til eŶ pulje til læge‐ og suŶdhedshuse?” 
 
Svar på spørgsŵål Ŷr. 24: 
Soŵ det også freŵgår af ŵit svar på spørgsŵål ϯϰ, så er det vigtigt for regeriŶgeŶ at 
styrke det Ŷære suŶdhedsvæseŶ. Det giver tryghed, at hjælpeŶ er Ŷær, Ŷår ŵaŶ har 
ďrug for deŶ.  
 
MidlerŶe til læge‐ og suŶdhedshuse for ϮϬϮϬ udŵøŶtes ikke i år, ŵeŶ overføres soŵ 
opspariŶg. MidlerŶe vil saŵŵeŶ ŵed deŶ ŶuværeŶde opspariŶg på ϮϬϬ ŵio. kr. 
koŵŵe til at iŶdgå soŵ eŶ del af eŶ saŵlet suŶdhedsreforŵ, hvor aŵďitioŶeŶ er at få 
ŶærhedeŶ tilďage i suŶdhedsvæseŶet.  
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